
 

 

 

 

Program zasedání: 

1. Úvod, přivítání  

2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV  

a) Potvrzení hlasování per rollam (výprava na EH Krakov 2023) 

3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval)  

a) Plénum ČOV – usnesení a z toho vyplývající organizační opatření  

b) Expertní skupina ČOV – stanovisko k účasti RUS a BLR sportovců na OH 2024 

4. ODM 2024, 2025 (F. Šuman) 

5. Sportovní akce (M. Doktor) 

a) EH Krakov 2023 

b) EYOF Maribor 2023 

c) WBG Bali 2023 

d) OH Paříž 2024 

6. Mezinárodní aktivity (R. Kumpošt) 

7. Projekty 

a) TOB 2023 (P. Graclík) 

8. Plán akcí na další období (P. Graclík) 

9. Různé  

 

 
 
 
 
 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ VV ČOV Číslo/datum: 4 / 14. 06. 2023 

Místo: 
Česká národní banka 
Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1 

Přítomni: 

J. Kejval, Z. Haník, M. Hnilička, R. Kumpošt, F. Šuman,  

J. Bloudek, M. Ježdík, A. Kliment, N. Kučerová, H. Moučková, K. Neumannová, M. Pakosta, O. 

Plachá, J. Pollert, O. Svojanovský, G. Waage   

Omluveni: M. Bohman, P. Fousek, P. Hulinský, P. Ryška, Š. Strachová, Z. Sýkora, L. Varhaník 

Hosté: N. Černá, P. Ditrich, M. Doktor, P. Graclík, A. Károlyi, J. Létal, M. Popelová, B. Žehanová,  

Zapsala: N. Černá 

Ověřil: J. Kejval 



 

1. ÚVOD, PŘIVÍTÁNÍ 
J. Kejval zahájil zasedání, přivítal přítomné členy VV ČOV a hosty. 
 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ VV ČOV 
P. Graclík projednal zápis ze zasedání VV ČOV 26. 4. 2023.  

U2/1/14-06-2023 VV ČOV schvaluje zápis z minulého zasedání VV ČOV, ve kterém bylo upraveno 

usnesení U3/3/26-04-2023 následovně: VV ČOV nedoporučuje Plénu ČOV hlasovat o protinávrhu novely 

Stanov ČOV, které zaslal členům VV ČOV dne 21.4.2023 SLČR jménem podepsaných svazů v přiloženém 

průvodním dopise a kterou okomentoval R. Kumpošt. 

 

U2/2/14-06-2023 VV ČOV potvrdilo své hlasování per rollam, že schvaluje předloženou nominaci české 

výpravy na EH Krakov 2023 a zmocňuje předsedu ČOV k  případným změnám v nominaci sportovců a 

členů doprovodu po schválení nominace ze strany VV ČOV. 

3. ZPRÁVA PŘEDSEDY ČOV 
J. Kejval informoval zejména o dění a činnosti ČOV od minulého zasedání VV ČOV: 

• Plénum ČOV – usnesení a z toho vyplývající organizační opatření 

J. Kejval navrhuje, v souvislosti s usnesením Pléna ČOV o 30% zastoupení žen v komisích, složkách 

a VV ČOV do roku 2029, aby výkonný výbor pověřil GS P. Graclíka projednat se všemi komisemi a 

složkami kroky k dosažení požadovaného cíle.  

V souvislosti s usnesením Pléna ČOV ze dne 27.4.2023, kterým byla schválena novela Stanov ČOV 

informoval předseda o schválení Stanov ČOV ze strany MOV. J. Kejval bude iniciovat diskuzi o 

strategickém směřování ČOV a hlasovacích právech členů. J. Kejval osloví delegáty Pléna ČOV 

s dopisem a dotazníkem. 

• Expertní skupina ČOV – stanovisko k účasti RUS a BLR sportovců na OH 2024 

 

Plénum ČOV přijalo dne 27.4.2023 usnesení, kterým nesouhlasí s jakoukoli formou účasti Ruska a 

Běloruska v kvalifikacích na OH 2024, popřípadě na OH 2024, po dobu trvání válečného konfliktu 

na Ukrajině. Plénum ČOV plně podporuje doposud uvalené sankce na Rusko a Bělorusko. Pověřuje 

předsedu ČOV a VV ČOV, aby se při dalším vyjednávání na půdě MOV řídili postojem Pléna ČOV. 

 

Expertní komise ČOV pro otázku účasti ruských a běloruských sportovců na LOH 2024 v  Paříži, 

doporučuje Mezinárodnímu olympijskému výboru, aby při projednávání účasti ruských a 

běloruských sportovců na LOH 2024 v Paříži zaujal následující stanovisko: 

1) Účast Ruské federace a Běloruska na LOH 2024 v Paříži je po dobu trvání agrese  proti Ukrajině 

nepřípustná. 

2) Účast týmů reprezentujících Ruskou federaci a Bělorusko na LOH 2024 v Paříži je  po dobu trvání 

agrese proti Ukrajině nepřípustná. 

3) Účast sportovců a funkcionářů Ruské federace a Běloruska ve smluvním vztahu s  vojenskými či 

bezpečnostními strukturami obou zemí na LOH 2024 v Paříži je po  dobu trvání agrese proti 

Ukrajině nepřípustná. 



 

4) Účast individuálních sportovců s pasem Ruské federace či Běloruska, na které se  nevztahuje 

odst. 3), na LOH 2024 v Paříži pod neutrální vlajkou a bez odkazu na  zemi jejich původu je 

myslitelná pouze za podmínky podpisu přiloženého čestného prohlášení (statutory declaration) o 

jednoznačném nesouhlasu s agresí proti svrchovanosti a územní celistvosti členského státu OSN. 

 

Statutory declaration 

In keeping with the aim of promoting a peaceful society as defined in the second fundamental 

principle of Olympism of the Olympic Charter, I solemnly declare that I do not participate in, 

support, condone, or approve of any act of aggression against the sovereignty and territorial 

integrity of a UN member state by another country. 

 

Doporučení bylo projednáno s NSA.  

ČOV zorganizuje online slyšení v Lausanne.  

ČOV zprostředkuje setkání expertní komise s novináři. 

 

Diskuze: K. Neumannová, J. Pollert, J. Kejval 

 

• Kontrola NSA 

J. Létal informoval o závěrech kontroly NSA: Účelové určení dotace a podmínky jejího použití 

byly u kontrolovaných dokladů dodrženy. Kontrolovaná osoba použila dotaci v souladu s 

platnými právními předpisy České republiky, Výzvou a Rozhodnutím. 

Toto kontrolní zjištění je uvedeno u všech 12 kontrolovaných aktivit. Kontrola je tedy ukončena 

bez jakéhokoliv nálezu, čerpání dotace a vyúčtování bylo shledáno jako správné.    

 

Diskuze: J. Kejval 

 

• Financování sportu, Zákon o sportu 

Čerpání rozpočtu 2023 – investice zatím nebyly vypsané, v souvislosti s konsolidačním balíčkem 

vlády, hrozí škrty. 

Návrh rozpočtu 2024–v návrhu je 5,2 mld. Kč.  

V reakci na plánované snížení financí pro sport, připravil ČOV tiskovou zprávu, že nesouhlasí se 

snížením státní podpory sportu, bojí se další ztráty zdravých a sportujících dětí. 

Poslanci K 10 pracují na Zákoně o sportu, který by měl být v září v paragrafovaném znění.  

J. Kejval podobu zákona vnímá pozitivně s výjimkou problematiky Olympijské renty, se kterou 

zákon nepočítá. ČOV připraví argumentaci směrem k poslancům K 10 ve věci vysvětlení 

Olympijské renty. 

  

• Výdaje měst a obcí do sportu  

J. Kejval informoval o své analýze podpory sportu ze strany měst a obcí. V roce 2022 došlo 

k nárůstu podpory o 30 % (pravděpodobně příspěvek na energie). Dokument je uložen na webu 

ČOV https://www.olympijskytym.cz/documents/4-financovani-sportu v sekci „různé“. 

 

https://www.olympijskytym.cz/documents/4-financovani-sportu


 

• OH 2024 a Český dům, Olympijský festival Paříž 2024 u jezera Most 

J. Kejval informoval o přípravách a pozitivních vyhlídkách na nadcházející olympijské hry a 

projekty s nimi souvisejícími.   

J. Kejval informoval také o plánované digitální kampani k OH, která poběží od 16. 6. 2024 a o 

výměně na postu GŘ České televize.  

Slavnostní podpis přihlášky na OH prezidentem ČR chceme uspořádat na Pražském hradě.  

 

• Dignitaries – je nutné rozhodnout koho budeme zvát na OH 

Dle protokolu MOV bychom měli pozvat prezidenta, premiéra a ministra za sport.  

J. Kejval navrhuje pověřit GS P. Graclíka, aby seznam zvaných projednal s NSA a případně 

vedoucí protokolu vlády.  

 

Diskuze: A. Károlyi, M. Hnilička 

 

• Navržení Gerharda Bubníka na státní vyznamenání 

J. Kejval žádá ČKO o projednání tohoto návrhu. 

 

• Kauza Českého tenisového svazu a Českého rozhlasu 

Český tenisový svaz žádá ombudsmana A. Károlyiho prošetřením sporu mezi ČTS a redaktorem 

Českého rozhlasu. 

 

• J. Kejval informoval o valné hromadě ČO, a.s. (19.6.2023) a požádal o pověření zastupovat ČOV 

jako jediného akcionáře ČO, a.s. 

 

USNESENÍ 

U3/1/14-06-2023 VV ČOV VV pověřuje GS P. Graclíka, aby projednal se všemi složkami a komisemi 

kroky k dosažení požadovaného cíle vyplývajícího z usnesení přijatého Plénem ČOV 27. 4. 2023 o 30  % 

zastoupení žen v komisích, složkách a VV ČOV do roku 2029. 

U3/2/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informaci o schválení Stanov ČOV ze strany MOV a další 

záměr předsedy J. Kejvala oslovit členy Pléna ČOV a iniciovat diskuzi o strategickém směřování ČOV a 

hlasovacích právech členů.  

U3/3/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí doporučení expertní komise.  

U3/4/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o ukončení kontroly NSA.  

U3/5/14-06-2023 VV ČOV nesouhlasí se snížením státní podpory sportu, bojí se další ztráty zdravých a 

sportujících dětí.  

U3/6/14-06-2023 VV ČOV souhlasí s přípravou argumentace pro poslance K 10 ve věci Olympijské 

renty. 

U3/7/14-06-2023 VV ČOV pověřuje GS P. Graclíka, aby seznam zvaných na olympijské hry projednal 

s NSA a s vedoucí protokolu vlády. 



 

U3/8/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informaci o žádosti ČTS k ombudsmanovi ČOV o prošetření 

sporu mezi ČTS a redaktorem Českého rozhlasu. 

U3/9/14-06-2023 VV ČOV souhlasí s pověřením předsedy Jiřího Kejvala k zastupování na VH ČO, a.s., 

která proběhne 19.6.2023. 

4. ODM 2024, 2025 
F. Šuman informoval o přípravách na nadcházející ODM. Posílení role ČOV – budeme zajišťovat více 
aktivit, větší kontrola nad projektem. Naše náklady jsou ze soukromých zdrojů.  
Aktualizovaný manuál pro pořadatele.  

 
USNESENÍ 

U4/1/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o přípravách ODM 2024 a 2025.  

 

5. SPORTOVNÍ AKCE 
M. Doktor informoval o finální nominaci na EH Krakow 2023: 246 sportovců, celkem výprava přes 400 

členů, EYOF Maribor 2023: 97 sportovců, celkem výprava 145 členů, Beach Games Bali: 15 sportovců, 

celkem výprava 28 členů.  

USNESENÍ 

U5/1/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o nadcházejících sportovních akcích. 

 

6. MEZINÁRODNÍ AKTIVITY 
R. Kumpošt informoval o probíhajících personálních změnách v Evropských olympijských výborech, o 

vypsaném dalším ročníku MPA Vzdělávací program sportovní diplomacie, a evropských projektech, ve 

kterých jsme zapojeni. Dále informoval o postupu ve věci jednotné prezentace státu v oblasti sportu 

(reprezentace) – proběhla schůzka mezi Czechtourism a NSA – CzT připraví zadání pro grafické 

kanceláře.  

J. Kejval doplnil informaci o vyloučení boxerské federace z MOV. 

USNESENÍ 

U6/1/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o mezinárodních aktivitách.  

 

7. PROJEKTY 
P. Graclík informoval o T-Mobile Olympijském běhu, který se běží 21. 6. 2023 na 90 místech v ČR.  

USNESENÍ 

U7/1/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o T-Mobile Olympijském běhu. 

8. PLÁN AKCÍ NA DALŠÍ OBDOBÍ 
P. Graclík informoval o plánovaných akcích do září – bylo zasláno spolu s materiály.  

USNESENÍ 

U8/1/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o plánovaných akcích.  

9. RŮZNÉ 



 

 
Informace členů VV ČOV 

• Z. Haník informoval o vyhlášení Trenéra roku – vyjádřil názor, že pokud by byl oslaben vliv 

složek, budou oslabeny i podobné akce.  

• A. Kliment pozval na výstavu Karel Novák Malíř sportu.  

• N. Kučerová informovala, že Komise sportovců zvolí svého místopředsedu, který by ji mohl 

zastupovat.  

• J. Pollert doplnil, že v Paříži se poběží amatérský maraton.  

• M. Ježdík informoval o konferenci Mosty. 

• O. Svojanovský popřál úspěch při organizaci nadcházejících akcí a popřál pohodové léto. 

• M. Hnilička děkuje M. Pakostovi za pozvání na J&T Beach Open. Dotázal se na Etický kodex pro 

trenéry mládeže reprezentací – ČTA poskytne.  

 

 

U9/1/14-06-2023 VV ČOV bere na vědomí informace členů VV ČOV.  

 

Následující zasedání VV ČOV se uskuteční v České národní bance (Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1) dne  

11. 9. 2023 od 14:00. Další termíny zasedání budou 30. 10. 2023 a 5. 12. 2023. 

 

 

 

 

___________________________ 

Jiří Kejval, předseda 

 

 

 

____________________________ 

Petr Graclík, generální sekretář 

 

 

______________________ 

Naďa Černá, zapisovatelka 


